
Az ünnepben az em-

ber a szabadságát él-

heti meg, hiszen az 

ember szabadságra 

született. Érzés nélkül 

nincs ünnep, az ün-

nep nem munkaszü-

net, érzések és gon-

dolatok napja. Embe-

rek vagyunk, ünnep 

nélkül nem élhetünk. 

Egy falunap nélkül 

nem teljes a falu éle-

te. A falunapra sok 

család eljön, vagy az 

elszármazottak haza-

térnek, rokonok, is-

merősök találkoznak.  

Az elmúlt esztendők 

során a falunapi ren-

dezvény már-már 

szokássá vált. Minden 

évben izgalommal és 

szorgalommal készü-

lünk, hogy minden 

kedves vendég jól 

érezze magát ezen a 

napon. Az idei faluna-

pot szerényebb, de 

ugyanakkor családia-

sabb keretek között 

rendezzük meg. Sze-

retettel hívjuk és vár-

juk a helyi lakosságot, 

az elszármazott roko-

nokat, barátokat, az 

NYMTIT tagtelepülé-

seinek polgárait. 

 

Tartalmas kulturális 

műsoron túl a falunap 

alkalmat kínál a fel-

hőtlen szórakozásra, 

a szabadidő kellemes 

eltöltésére, régen lá-

tott ismerősökkel egy 

pohár bor melletti 

beszélgetésre. Au-

gusztus 20-án, állam-

alapító Szent István 

király ünnepén tart-

juk az idei falunapot. 

Miért is van szükség 

ilyen ünnepekre? – 

teszi fel a kérdést a 

pesszimista ember. 

Azért, mert az ünnep 

az emberi lélek örö-

me! – válaszolja az 

optimista.  

Falunap margójára 
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Küldöttségünk Rautioban járt 
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Június 9. és 16. között a 

finnországi Rautio tele-

pülésen járt a 

kővágószőlősi önkor-

mányzat hat fős kül-

döttsége, a tapasztala-

tokról, lehetőségekről 

kérdeztük Sándor Ti-

bor polgármestert. 

Polgármester Úr! Tudomá-

som szerint ez egy „régi” 

kapcsolat Rautioval, de pár 

éve szünetelt a partner tele-

pülési kapcsolat. Mi volt az 

oka? 

Az együttműködési megál-

lapodást 2004-ben írtuk 

alá. Több területen indult 

el a közös munka. Az első 

csoport, aki tőlünk kiuta-

zott bemutatta a települé-

sünk adottságait, egy szele-

tet a magyar emberek éle-

téről. Elindult az iskolák 

közötti csereüdültetés is. 

Hivatalos küldöttség uta-

zott Rautióba, feltérképez-

ni az ottani lehetőségeket.  

Megállapodtunk egy finn 

faház magyarországi meg-

építéséről, ami a turizmus 

beindítását segítette volna 

elő. Több alkalommal jár-

tak nálunk a finn barátaink 

is. Mivel ez egy több éves 

folyamat volt, érintette az 

önkormányzati választáso-

kat. Náluk és nálunk is 

cserélődtek a települési 

vezetők.  Más fontossági 

sorrend miatt a kapcsolat 

háttérbe szorult. Néhány 

csendesebb év után most 

újraélesztünk. 

A megbeszélések során mi-

lyen témákat érintettek?   

Az egyik legfontosabb te-

endő a fiatalság bevonása. 

Az iskolák közötti együtt-

működés beindítása szep-

temberben egy közös nyel-

ven, angolul. 

 

Gasztrokultúrális csere 

program. Néhány háziasz-

szony magyarországi láto-

gatásán együtt főznének 

magyar ételeket a mi asz-

szonyainkkal. Ugyanezt 

megszerveznénk fordítva 

is. 

A skype-on megismerke-

dett tanulók személyes 

találkozása, nagycsaládosok 

támogatott utaztatása, 

hagyományőrző tábor finn 

és magyar gyerekekkel 

Magyarországon. 

Nemzeti ünnepeink megis-

mertetése, megünnepelé-

se. 

Tudomásom szerint iskolát is 

meglátogattak, és jártak a 

közeli városban Kalajokiban. 

Az ylivieskai Centria mű-

szaki főiskolát is megláto-

gattunk, ahol magyarorszá-

gi tanulók is tanulnak. Be-

tekintést nyertünk az isko-

la életébe, az ott folyó 

kutatói munkába. A hat fős 

csoportunk látogatást tett 

a kalajoki-i városházán, 

ahol az oktatási igazgató 

fogadott bennünket. Be-

mutatta a város és Rautió 

település együttműködés 

számos területét. 

A közeljövő lehetőségei 

Rautioval ? 

Szeptemberben elindul az 

együttműködés gyakorlati 

megvalósítása. Egy rautiói 

küldöttség érkezik hoz-

zánk, viszonozva a mi láto-

gatásunkat, és elkezdődik 

az iskolák közötti közös 

munka is.  

Nem mondtak le a Rauno 

vezette „Házikó Magyaror-

szágon” nevű projektmeg-

valósításáról, aminek a 

célja egy faház megépítése 

volt a magyar „rokonok” 

földjén. Áttekintjük  a to-

vább lépés lehetőségét. 

Rónai Tibor írása 



A nagy meleg ellenére 

sok program várta a 

Nyugdíjas klub tagjait 

júliusban. A programo-

kat úgy szervezték, hogy 

mindenki megtalálja 

benne a saját érdeklődé-

si körének megfelelőt. 

Simon Gabival beszél-

gettünk. 

Az elmúlt hónapokban, 

megint szép programjaink 

voltak. Meghívót kaptunk 

az általános iskolások balla-

gására, ahol  az iskola igaz-

gatónője megköszönte az 

egész éves segítségünket. 

Együttműködésünk példa-

értékű. 

Kirándultunk Mánfára, 

Hohn Kriszta polgármes-

terasszony vendégei vol-

tunk. Elkísért bennünket 

Sándor Tibor polgármes-

ter úr is. A Szent István 

Nyomában címmel meg-

rendezett esemény igényes 

megszervezése, a gyönyö-

rű helyszín és a finom 

ebéd garancia volt arra, 

hogy mindenki jól érezze 

magát. 

Kellemes meglepetés, hogy 

a Bükkösdi Nyugdíjas Klub 

vezetője meglátogatott 

bennünket. Testvéri kap-

csolatot szeretnének ve-

lünk kialakítani. Első lépés-

ként meghívást kaptunk 

tőlük egy augusztusi láto-

gatásra és ismerkedésre, 

amit köszönettel elfogad-

tunk. 

A Zsongorkő Baráti Kör-

rel idén is megtartottuk a 

már szokásos piknikünket, 

bár az idén kicsit keveseb-

ben voltunk, mint az el-

múlt években. Aki ott volt 

jól érezte magát. Július és 

augusztusban a nagy meleg, 

a nyaralások és az unoká-

zások miatt szüneteltetjük 

a Kézműves és a Nyugdíjas 

Klub napokat!  

 

Már várjuk a szeptembert! 

Hozzávalók: 

kockázott, hámozott alma 

őrölt fahéj 

joghurt 

vanília pudingpor 

kristálycukor 

vaníliás cukor 

citrom 

csipetnyi só 

búzadara 

cékla 

tej 

 

Elkészítés: 

A nyers céklát lereszeljük, 

kevés vizet aláöntve lábos-

ban félig pároljuk, tejet 

forralunk, beletesszük a 

reszelt céklát, forráskor 

folyamatosan búzadarát 

keverünk hozzá, reszelt 

citromhéjjal és kevés cu-

korral, vaníliáscukorral 

ízesítjük, kiforraljuk, a még 

forró masszát vizezett 

tepsibe simítjuk, hűtjük. 

Az almakockát a szeletelt 

citrommal, fahéjjal, feltesz-

szük főzni, ha megfőtt 

joghurttal kikevert puding-

porral sűrítjük, botturmix 

segítségével krémes állagú-

ra keverjük, kiforraljuk, 

utánízesitjük cukorral, 

vaníliás cukorral ás cit-

romlével, kihűtjük. 

Tálaláskor a kockára vá-

gott tejbedarát a levesbe 

helyezzük, 

Jó étvágyat! 

Nyár a Nyugdíjas Klubban 
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Hideg joghurtos, fahéjas almaleves citromos  

Hires Péter 

élelmezésvezető  

ajánlásával 

Rónai Tibor írása 



Kővágószőlős Község Önkormány-

zatának képviselő testülete a 2016. 

évi költségvetés tervezésekor dön-

tött a volt kocsma területének rend-

betételéről. A terület az Önkor-

mányzat tulajdonában van. A falu 

központjában, frekventált helyen 

található játszótér és futball-pálya 

mellett elhelyezkedő szabad téren 

egy közpark kerül kialakításra mely-

nek munkálatai három ütemben zaj-

lanak majd. Az elkészült park turis-

ták számára is látványos, műúton 

könnyen megközelíthető és infrast-

ruktúra szempontjából is kielégítő – 

hiszen a közelben elérhető a Hely-

történeti Múzeum, Művelődési Ház, 

posta, bolt, buszforduló – helyen 

található.  

Jelen pillanatban az I. ütemben a 

területen eltervezett különböző 

közművekhez kapcsolódó földmun-

kák elvégzése, a terep előkészítése 

zajlik. A közpark költségvetését segí-

ti az 1956-os forradalmat és szabad-

ságharcot felidéző, a hősöknek és az 

áldozatoknak emléket állító 

„Büszkeségpont” pályázat, melyet az 

1956-os forradalom 60. évfordulójá-

nak alkalmából írt ki a Közép- és 

Kelet-európai Történelem és Társa-

dalom Kutatásáért Közalapítvány.  

Pályázni a pályázat tematikájától 

függően legfeljebb 300.000 és 

5.000.000 Ft közötti vissza nem térí-

tendő, előfinanszírozott támogatásra 

lehetett. Önkormányzatunk 2,5 mil-

lió forintot nyert fenti pályázaton.  

A teljes park a tervek szerint három 

ütemben újul majd meg, melyben  

helyt kap egy 1956-os emlékmű, 

termelői piac, pihenő zöld övezet 

padokkal, asztalokkal, térvilágítás, 

járdák, virágos növények,mindezt 

összefoglalva, egy olyan szabadtéri 

zöldterület, ahol szívesen találko-

zunk majd és amely lehetőséget biz-

tosít a Baranya Zöld utat, a Mária 

Utat, az Uránbányász Emléktúra  

útvonalát vagy a Mecsek turistaútjait 

bejáró kirándulóknak is a megpihe-

nésre.  

Megújul a volt kocsma területe 
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Bodor Anett írása 

Ismét eltelt egy év, hamarosan újra 

itt a Kőfesztivál. 

Idén már VI. alkalommal. Ebben az 

évben is egy vidám és kellemes, 

közös családi délutánra várunk 

gyermekeket, szüleiket, nagyszülei-

ket, szomszédokat, barátokat és 

ismerősöket. Ahogy mindig is tet-

tük, most is szeretnénk színvonalas 

műsorral a kedvetekben járni, ami 

azonban most a Ti segítségek nélkül 

nem megy. Az idei évben - bár több 

alkalommal is pályáztunk - nem 

sikerült az anyagi forrásokat mara-

déktalanul előteremteni a fesztivál 

megrendezésére, ezért támogatá-

sért, adománygyűjtés céljából for-

dulunk most Hozzátok! Amennyi-

ben lehetőségeitek engedi, kérjük, 

támogassátok a Csipkebogyó Falu-

szépítő és Kulturális Egyesületet 

pénzadománnyal vagy egyéb olyan 

adománnyal, ami hozzájárulhat a 

fesztivál sikeres megrendezéséhez.  

 

 

A pénzadományokat Egyesületünk 

OTP Banknál vezetett 11731018-

21113901 számlaszámára várjuk, a 

tárgyi adományokról kérjük, privát 

üzenetben értesítsetek minket 

facebook oldalunkon, vagy e-mail 

címünkön: 

csipkebogyoegy@gmail.com 

 

Minden felajánlást 

előre is hálásan 

köszönünk! 

Kőfesztivál hatodszor 
Bodor Anett írása 

mailto:csipkebogyoegy@gmail.com


Júliusban sor került a csa-

patok szezonzáró összejö-

vetelére, ahol mind a fel-

nőtt mind az utánpótlás 

csapat közös főzéssel, 

beszélgetéssel zárta az 

előző szezont.  

 

A júliusi rendkívüli időjá-

rás nem kímélte pályánkat 

sem, a viharos erejű szél 

tönkretette a hazai kispa-

dot, melynek helyreállítása 

szükséges.  

 

Felnőtt csapatunk július 23

-án megkezdte a felkészü-

lési mérkőzések sorát. 

Első barátságos mérkőzé-

sét Nagyárpád ellen ját-

szotta idegenben, ahol a 

hazaiak 7-6 arányban nyer-

tek. A nyár folyamán még 

számos edző mérkőzés 

van betervezve. Játszani 

fogunk Bogád, Bicsérd és 

Pellérd ellen is.   

 

A bajnokság az MLSZ tájé-

koztatása alapján augusz-

tus utolsó hétvégéjén fog 

megkezdődni. A Baranya 

Megyei Kupa  

2016/2017-es kiírásáról 

még nincs hír. Jelenleg 

még tart az átigazolási 

időszak. Július végéig sza-

badon lehet igazolni min-

den amatőr labdarúgót, 

míg augusztusban már 

csak az átadó sportszerve-

zet hozzájárulásával.  

Az MLSZ az új IFA 

(Integrált Futball Alkalma-

zás) rendszer bevezetését 

későbbi időpontra halasz-

totta. Részint belső érté-

kelések, részint felhaszná-

lói visszajelzések alapján a 

projektvezetés azt a dön-

tést hozta, hogy az IFA 

rendszer tesztelésére és 

oktatására a korábban 

tervezettnél több időt 

biztosít. Várhatóan a tél 

folyamán kerül "éles" hely-

zetbe. 

Minden kedves szurkolón-

kat várjuk mérkőzéseink-

re! 

 

 

HAJRÁ 

SZŐLŐS!!! 

Elkezdődött a felkészülési időszak 
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Nagy-József Katalin írása 



Az intézményben az elő-

írásoknak megfelelően 

történnek a nyár folya-

mán a korszerűsítési 

munkák, a fertőtlenítés, a 

tisztasági festés. Legna-

gyobb örömünkre egyre 

többen tisztelnek meg 

bizalmukkal és bízzák 

ránk gyermekük nevelé-

sét, oktatását, így bővülve, 

három csoportban kezd-

hetjük a nevelési évet. 

Óvodánk a nyár folyamán 

csökkentett létszámmal 

tart nyitva, de folyamato-

san működik.  

Az első szülőértekezletre 

augusztus 29-én, hétfőn, 

16- órakor kerül sor. 

Óvodai tanévkezdés 

2016. szeptember 01. 

(csütörtök). 

Az első két napon a régi 

óvodásokat várjuk, ezt 

követően fokozatosan 

történik az új gyerekek 

beszoktatása az óvónők-

kel történt egyeztetés 

alapján. A fentiekkel kap-

csolatban szívesen adunk 

tájékoztatást a 72/354-

657- es telefonszámon. 

Megszépülve, örömmel 

várunk mindenkit a kez-

dődő 2016/2017-es évre. 

Udvari játékaink újrafes-

tésére, a kerítés festésére 

társadalmi munkában ke-

rült sor. Ezúton szeret-

ném mindenkinek, aki 

segítette szépülni óvodán-

kat, megköszönni kitartó, 

áldozatkész munkáját. 

Falunk egészének szépsé-

géért szépítjük udvarun-

kat, ültetünk fákat, bokro-

kat. A segítőknek tisztelet 

és köszönet! 

Minden kedves szülőnek 

és gyermeknek további jó 

pihenést kívánok a nyár 

hátralévő részében. 

Szépül az óvoda 
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Biró Ildikó Klára írása 

A Zsongorkő Baráti Körnek 

köszönhetően a volt Iskolában 

rendezhettük be műtermünket 

átadva magunkat az önfeledt 

alkotásnak, naponta változó 

létszámmal, de átlagosan 10-

12 fő vett részt az idei alkotó-

munkában, említi beszélgeté-

sünk elején Stirling Zsolt az idei 

tábor vezetője. 

Táborainkat az előző évek-

ben igyekeztük tematikussá 

tenni, egy-egy meghatározott 

téma köré felépíteni. Volt, 

hogy a táj, vagy szőlők, ker-

tek voltak a kiemelt témáink, 

de egy évben az udvarok 

köré fűztük alkotásainkat. 
Most nem volt szigorúan 

meghatározott tematikája a 

tábornak, mindenki szabadon 

alkothatott méret, téma 

eszköz megkötési korlát 

nélkül. Ki-ki a kedvenc tech-

nikájával, eszközeivel dolgo-

zott, de bele-bele kóstoltunk 

új anyagok, eszközök haszná-

latába is. Alkotások születtek 

grafittal, különféle krétákkal, 

tussal, fapáccal, akvarellel, 

temperával, olajfestékkel, 

vegyes technikával is, ez a 

tábor is remek lehetőséget 

kínált a kísérletezésre, tanu-

lásra, fejlődésre. 

Úgy tudom nem csak a meghí-

vott alkotók, hanem vendégek 

is voltak. 

Hasonlóan a korábbi évek-

hez, meglátogattak bennün-

ket a helyi iskolások, és idén 

még az óvoda lelkes cseme-
téi is kipróbálhatták velünk a 

közös alkotást örömét, ven-

dégünk volt Szatyor Győző 

grafikus, szobrász, faműves,  

a Népművészet Mestere, a 

Magyar Művészeti Akadémia 

Tagja. 

Röviden ha jellemezné az el-

múlt éveket. 

A húsz nyári tábor ellenére, 

mindig érnek friss impulzu-
sok bennünket, fedezünk fel 

új motívumokat, fog meg 

bennünket egy-egy hangulat, 

érzés. Persze, előszedve régi 

vázlatokat, friss szemmel 

megvizsgálva, más eszközzel, 

technikával újraalkotva szü-

letnek izgalmas művek. Van, 

hogy csak néhány vonal, vagy 

éppen egy jól elhelyezett folt 

szükséges ahhoz, hogy egy 

elkezdett, ám befejezetlen 

alkotásból kész mű legyen, 

melyhez pont egy impulzus, 

vagy éppen ez az alkotói 

légkör, szükséges. 

Egy újabb kiállítás az elkészült 

anyagokból ? 

 A tábor zárásakor már az 

elkészült alkotásokból válo-

g a t o t t ,  z s ű r i z e t t  é s 

paszpatúrázott, keretezésre 

kész anyagot adtunk át ZSBK 
elnökének, az alkotások au-

gusztus 20.-án nyíló kiállítá-

son lesznek megtekinthetőek 

a Buzás Andor Művelődési 

Házban. 

Zárszóként had idézzem itt 

mesterünk, Dr. Pandur József 

szavait, aki sokszor megfogal-

mazta az, amit mindannyian 

érzünk: 

 

„ide haza jövünk”.  

Nyári alkotótábor huszadik alkalommal  
Rónai Tibor írása 



Boda 

A Start Munkaprogram kereté-

ben megkezdték a dolgozók a 

stuttgarti vöröshagyma és lila 

sonkahagyma kiszedését. A hagy-

ma mennyisége és minősége a 

tavalyi évhez képest sokkal jobb 

lett.  

A májusban megtartott gyermek-

napi versenyt megnyerő csapat 

tagjai, valamint a településről 

jelentkező gyermekek július 20.-

án kiránduláson vettek részt 

a Zsályaliget Élményparkban Po-

gányban. 

Boda Község Önkormányza-

ta ingyenes kirándulást szerve-

zett a lakosoknak Balatonlellére 

július 23.-án szombaton. Mindkét 

kirándulás remekül sikerült, a 

résztvevők élményekkel gazda-

godva tértek haza.   

Bakonya 

A nyári szünetben az önkor-

mányzat a kulturális közfoglal-

koztatottakkal együttműködve 

nyári foglalkoztatót tart a gyere-

kek számára reggel 8-tól 14 órá-

ig. 

Augusztus 6.-án kirándulást szer-

vezünk a falu lakóinak a Balaton-

ra. 

Zajlanak a közmunka programok, 

melynek keretében folyamatos a 

zöldségek betakarítása, értékesí-

tése. 

 

Cserkút 

Mederrekonstrukciós munkála-

tok folynak a Batvölgyi úton, tel-

jes útlezárás mellett, előrelátha-

tólag augusztus 30-ig. Az Önkor-

mányzat buszos kirándulást szer-

vez Tornyiszentmiklósra, a cser-

kúti falunapon aláírt baráti 

együttműködési megállapodás 

keretében. 

Cserdi      

A Start Munkaprogram kereté-

ben megkezdték a dolgozók a 

megtermelt termékek árusítását 

az önkormányzat előtti standon.  

Helesfa 

Önkormányzatunk megnyerte 

a"Büszkeségpont" létesítésére 

kiírt pályázatot, mellyel az 1956-

os forradalomnak kívánunk mél-

tó emlékhelyet állítani. 

Szombaton 32 fővel a Kaposvári 

strandra látogatunk. 

Augusztus 6 - án tartjuk Faluna-

punkat. 

Hetvehely 

Szeptember 1.- től újra lesz ál-

landó háziorvosa a településnek, 

valamint vonzáskörzetének Dr. 

Radics Éva személyében, sebész, 

érsebész valamint háziorvosi 

szakterületen végzi a betegek 

gyógyítását. 

Az önkormányzat pályázatot 

nyújtott be a rendelő felújítására, 

melynek elbírálása csak ősz folya-

mán várható. 

A település Képviselő- testülete 

új rendezési tervet készíttet, 

mert a régi már elavult, és nem 

tartalmazza azokat az elemeket, 

melyre igény jelentkezik. Az ér-

vényes rendezési terv végleges 

elfogadása, várhatóan 2018 évre 

tehető.   

Kővágótöttös 

Két fő nyári diákmunkás dolgozik 

az Önkormányzatnál júliusban, a 

Mária Kert gondozása a fő fela-

datuk. 

A Tortyogói lakópark közterüle-

tén, a Lakópark körüli Önkor-

mányzati földúton a lakóközös-

ség két tagja és az Önkormány-

zat közmunkásai parlagfű irtást 

az úton pedig a nyírás mellett 

ágvágást végeztek. 

Megújult Kővágótöttös Község 

honlapja www.kovagotottos.hu, 

a közérdekű információk folya-

matosan kerülnek feltöltésre. 

A Kővágótöttösi RNÖ szervezé-

sében  július 23.-án Zalakaros-

ra  kirándultak a termálfürdőbe, 

31.-én vasárnap pedig társadalmi 

munkát szerveztek a Tótvári em-

lékműhez, ahol a kopjafát felújít-

ják és környékét kitisztítják. 

Kővágószőlős 

Augusztus 20. – án  Falunap ke-

rül megrendezésre a településen, 

melyre várjuk a környékbeli la-

kosságot. 

NYMTIT TELEPÜLÉSI GYORSINFÓ JÚLIUS  

Oldal  7 2016. 4. szám 

http://www.kovagotottos.hu/


 

 

Önkormányzati lap 

 

Kiadja: 

 
Kővágószőlős 

Önkormányzata 

Kővágószőlős, 

Rákóczi F. u. 34. 

 

 

Felelős kiadó: 

 
Sándor Tibor Kővágószőlős 

polgármestere 

 

 

Szerkeszti: 

 

Rónai Tibor 

Perjés Krisztina 

 

 

Nyomda: 

 

DUPLEX-ROTA 

Pécs, Északmegyer dűlő 4. 

Könyvtár Nyitvatarása: 
 

Kedd - Csütörtök – Szombat:  14:00-18:00 óráig 

 

A művelődési ház nyitva tartása: 

 

Hétfő: ZÁRVA 

Kedd: 10:00-18:00 

Szerda: 13:00-20:00 

Csütörtök: 10:00-18:00 

Péntek: 10:00-18:00 

Szombat: 13:00-18:00 

Vasárnap: ZÁRVA  
 


